
گزارش
 سیاسی کاری دوباره باعث
 انشقاق صنوف خانه سینما

جامعه صنفی تهیه  کنندگان ســینما طی بیانیه ای 
رســما اعلام کرد که »شورای عالی تهیه کنندگان 
را فاقــد هرگونه وجاهت، جامعیت و موضوعیت در 
ســینمای ایران می داند و از زیــر چتر آن خارج 

شده است«.
به گزارش فارس، شــامگاه دوشنبه ۲۲ آبان اتفاقی 
کــه مدت ها بیــم آن می رفت ســرانجام رخ داد و 
اختلافــات درونی و شــاید آنچه مرضیــه برومند 
مدیرعامل پیشین خانه ســینما را وادار به استعفا 
کرده بــود، پایان چیزی را که در طی ســال ها به 
سختی شکل گرفته رقم زد؛ پایان یکپارچگی تهیه 

کنندگان سینمای ایران.
در نزدیک ۱۵ ســال گذشــته بارها و بارها شاهد 
اختلافات گســترده  و بعد تشــکیل چتر واحد در 
بین تهیه کنندگان ســینمای ایران بوده ایم. اتفاقی 
که به سبب وجود 4 تشــکل هرکدام با رویکردها 
و خواسته های مختلف اجتناب ناپذیر بوده است و 
در نهایت شب گذشته جامعه صنفی تهیه کنندگان 
ایران  تهیه کنندگی  قدیمی ترین صمــف  ســینما 
عطــای یکپارچکی را به لقایش بخشــید با صدور 
بیانیــه ای شــبانه بدلیل آنچه تمامیــت خواهی و 
منفعت طلبــی عده ای از افراد موثر خانه ســینما 
عنوان کــرد از عضویــت در شــورای عالی تهیه 

کنندگان خارج شد.
ســینمای ایران مشــابه این اتفاق را در سال های 
گذشــته نیز تجربه کرده اســت، و دوبار در زمان 
مدیریــت محمدرضــا جعفری جلــوه و حجت الله 
ایوبــی چتری واحد برای حضور همه تشــکل های 
تهیه کنندگی شــکل گرفت امــا در نهایت فعالیت 
همزمان 4 صنف تهیه کنندگی و تضاد منافع پایان 
یکپارچگی تهیه کنندگان ســینمای ایران را برای 

چندمین بار رقم کرد.
اتفاقی که جامعه صنفی تهیه کنندگان ســینما در 
توضیح دلیل خــروج خود از شــورای عالی تهیه 
کنندگان نوشته است»سالهاست که از مناقشات و 
کشمکش های بیهوده صنوف تهیه کنندگان سینما 
می گــذرد، به وجود آمدن چهــار صنف در حوزه 
واحد تهیه کنندگی ســینما در مقابل تولیدات اقل 
و بیکاری مستمر همکارانمان گواه این ادعاست که 
اگر منشــاء منازعات، اختلاف در روش ها برای گره 
گشــایی بود، دستکم امروز با این حجم از انفعال و 
تلی از گرفتاری های صنفی و حرفه ای در ســینما 
مواجه نبودیم؛ متأسفانه هر چه پیشتر می رویم به 
لطف برخی آقایان تمامیــت خواه و منفعت طلب 
روزنه امید برای برون رفت از این مدار دوار روز به 

روز بسته تر می شود«.
به نظــر می رســد دلیل اصلــی انقشــاق دوباره 
تهیه کنندگان را باید از مبدا شــکل گیری صنوف 
تهیه کنندگی جســتجو کــرد، جایی کــه نامش 
»خانه ســینما« اســت اما یــک روز مدیرعاملش 
در اعتــراض به »ناتوانــی در درک پیچیدگی ها و 
تناقض های درونی خانه ســینما«  استعفا می دهد 
و روزی دیگــر قدیمی ترین صنــف تهیه کنندگی 
آن در بیانیه اعتراضی خود اینگونه می نویســدکه 
»شــورای عالی تهیه کنندگان که بنا بود محملی 
باشــد برای اجماع عقلانیت به جهت اصلاح امور، 
به محفلی بدل شــد برای لابی و گعــده و انفعال 
صنفــی، و در مقابــل صدهــا امر مهــم از امنیت 
شــغلی ســینماگران تــا امنیت ســرمایه گذاری 
در فیلــم ها و... در هزارتــوی دعواهای حیدری و 
نعمتی مغفول ماند؛ دعواهایی که متأسفانه سر در 
شــورای عالی دارد و پا در خانــه ای که قرار بوده 
حافظ و مأمن و پشتوانه ســینماگران باشد؛ خانه 
 به چنان هیبتی درآمده که نه از تاک نشانی مانده

نه از تاکنشان!«.
آنچه وضعیت امروز ســینما را علی رغم اعلام اخبار 
رکورد شــکنی های هفتگی در فــروش و مخاطب 
نگــران کننده جلــوه می دهد این اســت که انگار 
کسی نمی خواهد برای این ســینما پدرانگی کند. 
رئیس هیات مدیره خانه سینمایش در رسانه ها به 
کل کل با مدیران ســینمایی می پردازد و مدیران 
سینمایی آن در رسانه جواب او را می دهد در سایه 
این دعواهای بیهوده آنچه بیش از هم دارد آسیب 

می بیند، سینماست.
آتــش تشــتت آراء و اختلافات درونــی در »خانه 
ســینما« آنقدر شــعله ور شــده کــه گروهی در 
بیانیه خــود از لزوم برخورد با مدیران ســینمایی 
در ممنوع الــکاری بازیگران کشــف حجاب کرده 
می نویســد! و صنفی دیگــر در بیانیه پر از طعنه  و 
کنایه خود از آســیب پذیری بــه دلیل نفاق و نفوذ 
درونی خبــر می دهد و از کســانی انتقاد می کند 
که »تا دیروز گرای ممنوع الخروجی ســینماگران 
را می دادنــد امروز در مخالفت بــا ممنوع الکاری 

همکارانمان موضع می گیرند!«
به هرحــال اتفاقی که شــاید در طی ســال های 
گذشــته با گفت وگو و تبدیل »تضــاد منافع« به 
»منافع مشــترک« توســط مدیران ســینمایی و 
خانه ســینما، می توانســتند از وقوع آن جلوگیری 
کنند ســرانجام رخ داد و شاید مهمترین دلیل آن 
را بتــوان در عبارات پایانی بیانیــه جامعه صنفی 
تهیه کنندگان جست. جایی که خطاب به همکاران 
خود نوشــته  اســت کــه »و درآخــر تاکید موکد 
می کنیم شــورای عالی تهیه کنندگان که تاکنون 
نمایندگــی آراء و مواضع جمیع تهیــه کنندگان 
سینمای ایران را در قالب صنوف چهارگانه برعهده 
داشته با خروج جامعه صنفی، منبعد فاقد هرگونه 
 وجاهــت ، جامعیــت و موضوعیت در ســینمای 

ایران می باشد.«

درنگ

محمود گبرلو منتقد پیشکسوت سینما و تلویزیون با گلایه 
از روند تیم مدیریت جدید صدا و سیما گفت: عده ای جوان 
نابلد اما متعهد، غیر متخصص اما انقلابی وارد عرصه شدند 
که شــاید تا به حال اصلا وارد استودیو نشده اند، چه اینکه 
بخواهند یک سریالی را مدیریت کنند. در عالم تولید فیلم 
سریال ســازی خیلی سخت اســت و مدیریتی هوشمند 

می خواهد تا درست این تیم را هدایت کند.
برنامه تلویزیونی »جام جم« با حضور محمود گبرلو منتقد 
سینما و سیدمحمد حسینی مدیر انجمن سینمای انقلاب 
دفاع  مقدس، با موضوع چالش های تولید آثار نمایشــی و 

سریال  سازی در تلویزیون روی آنتن رفت.

عده ای جوان نابلد وارد عرصه شدند
محمود گبرلو در برنامــه »جام جم« با انتقاد از تیم جدید 
مدیریتی صداوســیما گفــت: در دوره آقــای جبلی تیم 
جدیدی وارد صداوســیما شــده اند و به نوعی اعلام کردند 
همه گذشــته ها نابلد و غیر متعهد بودند و باید از نگاه های 
جدید، جوان و خلاق اســتفاده کنیم. این در شــعار خوب 
اســت اما وقتی وارد میدان عمل می شویم، می بینیم اصلا 
این نیســت. عده ای جوان نابلد اما متعهد، غیر متخصص 
اما انقلابی وارد عرصه شــدند که شــاید تــا به حال اصلا 
وارد استودیو نشــده اند، چه اینکه بخواهند یک سریالی را 
مدیریت کنند. در عالم تولید فیلم ســریال ســازی خیلی 
ســخت است و مدیریتی هوشمند می خواهد تا درست این 

تیم را هدایت کند.

سریال ها برای مردم جذاب نیست
گبرلو ادامه داد: متاسفانه در شرایط امروز سریال خوبی در 
تلویزیون نداریم و مردم تولیدات را دوســت ندارند. اینکه 

مردم می نشــینند پای سریال نگاه می کنند بخشی از آن 
به جهت علاقه ای اســت که مردم به تلویزیون دارند و در 
چینــش خانه یکی از اعضای خانواده اســت و آن را قبول 
دارند. تلویزیون را روشن می کنند و می خواهند سرگرمی، 

تفریح و تعامل داشته باشند اما می بینند که سریال ها برای 
آن ها جذاب نیســت. چه کسی مقصر است؟ پس این همه 

سیستم نظارتی کجاست؟ 
وی در ادامــه گفت:همین جبهه پایــداری و آقای جلیلی 

باعث تعطیلی شبانه برنامه هفت در سال ۹4 شدند و دقیقا 
شبیه همین خانومی که اخیرا گفتند ممکلت مال ماست! 

پس بقیه مردم چه کاره هستند؟

 فضای فعلی تلویزیون 
حاصل یک استمرار طولانی است

ســیدمحمد حســینی نیز در این برنامه گفت: من به این 
نگاه جزمی و بسته که صرفا مدیران را مقصر می داند قائل 
نیستم،  چون معتقدم که فضای فعلی تلویزیون را می توان 
خالی از یکســری پروداکشــن های بزرگ دانست. اما این 
حاصل دو ســال نیست. حاصل یک استمرار طولانی است. 
وقتی می گوییم سریال الف ویژه حتما از یک زمان طولانی 
صحبــت می کنیم که زمان می برد تا پرورش پیدا کند و از 
یک جایی باید استارت می خورده. سلمان باید یکی دوسال 
پیش پخش می شــد یا سریال موسی باید به پخش رسیده 
باشــد. این موضوع برای یک دوره طولانی تری از عمر یک 

مدیر است.

جذابیت تلویزیون به آثار نمایشی پر هزینه نیست
مدیر انجمن سینمای انقلاب دفاع مقدس ادامه داد: چیزی 
که تلویزیون را جذاب می کند آثار نمایشی پر هزینه و الف 
ویژه تلویزیون نیســت. چیزهای دیگری هم از جمله نحوه 
برخورد با عناصر مختلف جذابیت در تلویزیون هم هست. 
مثلا وقتی خبر گوش می دهم، دوســت دارم فضای کلی و 
جزئیات خبر دستم بیاید و مستمرا جلوی تلویزیون ننشینم 
که بگوید ریف دمشق آزاد شد. ریف دمشق کجاست؟ چرا 
برای من باز نمی شــود؟ یا در موضوع غزه و تراژدی که در 
حال رخ دادن است. خیلی ساده است افرادی را بیاوریم که 

بخواهند از منظر جزئی نگری به این موضوعات بپردازند.
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نقد تند دو منتقد بر سیاست های جذب مخاطب صدا و سیما

هوشــنگ گلمکانی نویسنده و کارگردان فیلم سینمایی »آهو« گفت: از نوجوانی 
دوست داشتم فیلمی با این حال و هوا بسازم و سکانسی که پروانه از جلوی یک 
مراسم عروســی رد می شود، سکانسی است که در همان نوجوانی رویای ساخت 

آن را در سر داشتم.
به گزارش روابط عمومی فرهنگســرای ارسباران، پانصد و نود و هفتمین نشست 
باشــگاه فیلم تهران با نمایش و نقد فیلم ســینمایی »آهو« ســاخته هوشــنگ 
گلمکانی با حضور هوشــنگ گلمکانی نویســنده و کارگردان، امیر قادری منتقد 

مهمان و کورش جاهد کارشناس مجری در فرهنگسرای ارسباران برگزار شد.
کورش جاهد منتقد و کارشــناس ســینما درباره فیلم »آهو« عنوان کرد: فضای 
شاعرانه فیلم که در سینمای ما کمتر دیده می شود برایم جالب بود. پلان هایی را 
در این فیلم می بینیم که در دیگر فیلم های ایرانی دیده نمی شود. تصاویر متفاوت 
و ارجاع های درستی به فیلم های کلاسیک تاریخ سینمای ایران و جهان می بینیم 

و فیلمساز نشان می دهد که عاشق سینماست. 
هوشنگ گلمکانی نویسنده و کارگردان فیلم سینمایی »آهو« نیز ضمن تشکر از 
حاضران در مراســم گفت: می دانیم که این روزها دوره چه نوع فیلم هایی است، 
ولی انتظار دارم کسانی که فیلم های متفاوت را می پسندند فیلم »آهو« را ببینند. 
این توهم را ندارم که همه آن اقلیتی که جریان رایج ســینمای ایران را دوســت 
ندارند، فیلم مرا دوست دارند. ولی امیدوارم کسانی که به چنین سینمایی علاقه 

دارند آن را به دیگران معرفی کنند.
گلمکانــی دربــاره نخســتین تجربه اش به عنــوان کارگردان عنــوان کرد: من 
فارغ التحصیل رشــته سینما هستم و سال ها تجربه نوشتن درباره سینما را دارم، 
ولی آدم تا فیلمســازی حرفه ای را تجربه نکند متوجه نمی شــود که فیلمسازی 
یعنی چه. ممکن اســت آدم ایده های درخشانی داشته باشد ولی در عمل خیلی 

از ایده ها به ثمر ننشیند. 

این منتقد و کارگردان سینما اضافه کرد: از ابتدای راه اندازی مجله فیلم همیشه 
مورد اعتراض فیلمسازها بودیم که می گفتند شما نمی دانید چه شرایطی در زمان 
تولید داشــتیم که از فیلم ها انتقاد می کنید. اما منتقد تنها با خروجی نهایی اثر 
روی پرده سر و کار دارد و کاری به نواقص و دشواری های تولید ندارد. وی ادامه 
داد: بعضی ایرادهای فیلم به این دلیل اســت که این نخستین فیلمم است. الان 
می فهمم که باید روی خیلی چیزها بیشــتر تأمل می کردم. به فیلمسازان جوان 

توصیه می کنم ایده هایشان را روی آرام پز بگذارند و عجله نکنند.
گلمکانی در پاســخ به پرســش یکی از مخاطبان درباره الگوبــرداری »آهو« از 
فیلم های اروپای شرقی گفت: در این مدت نکاتی از دیگران درباره فیلم شنیده ام 
کــه خودم به آن نکات فکر نکرده بودم. چرا که آثــار هنری بیش از هر چیز به 
ناخودآگاه ســازنده مرتبط است و هر فیلمی که خودآگاه به نظر برسد مصنوعی 
می شــود. به برخی فیلم های اروپای شــرقی مانند آثار کیشلوفسکی در فیلم به 
طور مستقیم اشاره می شــود. من همیشه فیلم های اروپایی خلوت و کم دیالوگ 
را دوســت داشتم و به شکل خودآگاه و ناخودآگاه تأثیر این فیلم ها در »آهو« به 

چشم می خورد.
وی درباره نحوه شکل گیری ایده فیلم بیان کرد: از نوجوانی دوست داشتم فیلمی 
با این حال و هوا بســازم و سکانســی که پروانه از جلوی یک مراسم عروسی رد 
می شود، سکانسی است که در همان نوجوانی رویای ساخت آن را در سر داشتم. 

در این ســال ها که کار مطبوعاتی می کردم امکان ســاخت فیلم را داشتم، ولی 
مناســبات تولید فیلم را برای کار مناســب نمی دیدم، اما بــا آغاز دوران کرونا و 
نزدیک تر دیدن مرگ به انسان ها، حس کردم بالاخره باید این بدهی را به خودم 

ادا کنم.
در ادامه یکی از مخاطبان پرسشی درباره نحوه انتخاب بازیگران فیلم مطرح کرد 
که گلمکانی در پاســخ گفت: بر خلاف ظاهر قضیه که جریان تولید در رکود به 
نظر می رسد، همه بازیگران مشغول کار هستند و بعضی ها همزمان در چند پروژه 
بــازی می کنند. بنابراین آقای کیانیان و خانــم آرمان تنها بازیگرانی بودند که از 
ابتدا انتخاب کردم. خانم آرمان از همکاران رســانه ای هستند که سابقه بازی در 
فیلــم کوتاه دارند. آقای کیانیان هم ابتدا قرار بود نقش کیانی را بازی کنند، ولی 

خودشان پیشنهاد کردند که نقش چوپان را عهده دار شوند.
امیر قادری منتقد ســینما دیگر مهمان این نشســت بود که درباره فیلم »آهو« 
عنوان کرد: یکی از ویژگی های کار ژورنالیســتی این است که شما نتیجه را زود 
می بینی، به همین دلیل فیلمســازی برای ژورنالیست ها کار سختی است، چون 
زمان زیادی باید بگذرد تا نتیجه فیلم مشــخص شود. این عارضه اصلًا در »آهو« 
دیده نمی شــود. فیلم با حوصله تمام ساخته شده است. امتیاز فیلم این است که 
حساب و کتاب دارد و روی تک تک پلان ها و اجزای میزانسن فکر شده و بسیاری 

از میزانسن ها خلاقانه است.
وی اضافه کرد: در تاریخ ســینما کمتر دیده شده که فیلمی حرفش را مستقیم 
بزنــد و فیلم خوبی از آب در بیاید. یکی از مشــکلات من با ســینمای هنری و 
شاعرانه این است که جایی برای کشف و شهود توسط مخاطب باقی نمی گذارد. 
نکته ای که فیلم »آهو« داشــت این بود که شــخصیت های مرد فیلم جنبه های 
مختلفی از شخصیت زن اصلی را تشکیل می دهند و این روابط بین شخصیت ها 

جای کشف و شهود را برای من باز می گذارد.

هوشنگ گلمکانی:

 توهم ندارم که همه »آهو« را 
دوست داشته باشند

۱۰۰۰ نوبت کنسرت در کمتر از ۲ ماه
تعداد اجراهای زنده موسیقی در کمتر از ۲ ماه اخیر درحالی به عدد هزار رسیده 
که این عملکرد نشانه های بسیار روشنی مبنی بر شرایط فعلی خوب موسیقی و 
امیدواری نسبت به آینده این هنر در کشور می دهد. اتفاق های خوبی در حال رخ 
دادن است که استمرار چنین روندی خلاهای موجود را بیشتر نشان و انگیزه ها 

برای رفع این مشکلات را به نوبه خود افزایش می دهد.
به گزارش ایرنا، یک آمار خوب در حوزه اجرای زنده موسیقی رخ داده و طی آن، 
هزار نوبت اجرای زنده موسیقی در کمتر از ۲ ماه محقق شده است. این آمار در 
مهرماه ۵۲۵ نوبت و در آبان ماه )تا امروز( 4۷۵ نوبت بوده است تا مجموع ۲ ماه 

کنسرت در تهران و شهرستان ها به عدد خیره کننده ۱۰۰۰ برسد.
البته اجراهای زنده طی مهرماه، کمی دیر آغاز شــد. درحالی که می شــد از ۲۶ 
شــهریورماه و هم زمان با پایان یافتن ماه صفر، اجراهای زنده از سر گرفته شود 
اما این اتفاق تا اتمام نیمه نخســت مهرماه رخ نــداد اما از آن زمان تا به امروز، 
کنسرت ها در تهران و شهرســتان ها، بی وقفه به راه بوده و استقبال بسیار خوبی 

نیز از آنها به عمل آمده است.
بنابراین اگر اجراهای زنده موســیقی با همین دســت فرمان تا انتهای سال جلو 
برود، همان اتفاقی که احتمالا برای سینما رخ خواهد داد و گیشه، از مرز ۱۰۰۰ 
میلیارد تومــان عبور کند، اجراهای زنده نیــز از ۳۰۰۰ نوبت فراتر رفته و آمار 

چشم گیری را طی نیم سال دوم رقم خواهد زد.

استقبال چشم گیر
نکته قابل توجه اکثریت قریب به اتفاق این کنسرت ها آن است که سالن، سولداوت 
می شود و آن اجراهایی که سولداوت نمی شوند نیز صندلی های خالی محدودی 
دارند. در این زمینه، هم می توان به استقبال پرشور طرفداران خوانندگان اشاره 
کرد و هم چابک سازی هوشمندانه ای که از سوی برگزارکنندگان کنسرت لحاظ 

می شود را مدنظر قرار داد.
اینکه تهیه کنندگان، مهندســی کنند خواننده آنها طــی چه دوره ای در تهران 
مخاطــب دارند و چه زمان بایــد اجراهای آنها به شهرســتان ها برود و در چه 
شــهرهایی به اجرای برنامه بپردازند، اتفاق خوبی اســت که از ســوی بسیاری 
از تهیه کنندگان موســیقی لحاظ می شــود و اتفاق های خوبــی را در این حوزه 

ثبت کرده اســت. بنابراین بین استقبال چشم گیر کنسرت یک خواننده و نحوه 
مدیریت آن اجرا توسط تهیه کننده آن اجرا، رابطه ای کاملا مستقیم برقرار است 
و همین که بســیاری از اجراها، در ســالن پر انجام می شــوند نشان از مدیریت 

درست در این بخش دارد که باید آن را به فال نیک گرفت.
اکنــون تمامی بلیت های برخی اجراهای زنده نظیر آرمین زارعی، حامیم، مجید 
رضوی، علی یاســینی و چند نفر دیگر، در کمتر از چند دقیقه به صورت کامل 
به فروش می رود. سالن برخی از اجراها نیز بین ۱ الی ۳ روز پر می شود و مابقی 
کنسرت ها نیز ســالن خود را از یک هفته الی سه هفته قبل از اجرا بازمی گذارند 
تــا صندلی ها، تدریجا پر شــوند. طی ۲ ماه اخیر، برخــی خوانندگان پرطرفدار 
نظیر محسن یگانه، مســیح و آرش، محسن ابراهیم زاده، میثم ابراهیمی و چند 
نفر دیگر، هنوز بلیت فروشــی نداشته اند که با افزوده شدن این خوانندگان، تنور 
اجراهای زنده موســیقی حســابی گرم شده و بر میزان اســتقبال مخاطبان نیز 

افزوده خواهد شد.

وقتی افزایش قیمت بلیت هم جلودار نیست
یکی از دلایلی که ســبب شــد تا موج اجراهای زنده پس از ماه صفر، با اندکی 
تاخیر آغاز شود، افزایش اجاره برخی سالن های موسیقی در پایتخت بود. زمانی 
هم که کنســرت ها به راه افتاد و سقف اجراهای زنده به ۷۹۵ هزار تومان رسید، 
برخی بر این باور بودند که این افزایش ۱۰۰ هزار تومانی، سبب ریزش مخاطبان 
می شود اما اتفاقی که از ابتدای امسال برای سینما رخ داده و افزایش ۳۳درصدی 
قیمت بلیت، حتی سبب رشــد مخاطب شد، به نوعی در موسیقی نیز تکرار شد 
و بدین ترتیب، مخاطبان و دوســتداران خوانندگان، وقع چندانی به این افزایش 

قیمت بلیت ننهادند و به سالن های تاریک رفتند.
این افزایش قیمت بلیت البته ربط چندانی به افزایش دستمزد خوانندگان و تیم 
نوازنده نداشــت و بیشتر شامل اجاره سالن ها می شــد که چاره ای را پیش پای 
کنســرت گذار در مسیر تداوم فعالیت نمی گذاشت. در این افزایش قیمت، سالن 
میلاد نمایشــگاه، تنها ســالنی بود که با همان نرخ سال گذشته، به همکاری با 
خوانندگان ادامه داد و ۲ ســالن رویال هال اسپیناس پالاس و سالن همایش های 

برج میلاد، افزایش هایی را به خود دیدند.
در این شرایط، حتی اگر یک سالن، ۱۰۰ صندلی خالی داشته باشد، آن کنسرت، 
به شکست مالی منجر شده و همین شرایط، تهیه کنندگان را هوشیارتر کرده تا 

مهندسی هوشمندانه ای تری برای اجراهای زنده خود داشته باشد.

پراکندگی جغرافیایی کنسرت در تمام کشور
تا پیش از آغاز ماه محرم، پراکندگی جغرافیایی کنسرت ها، حول محور پایتخت 
و مراکز اســتان ها بود اما طی ۲ ماه گذشته، حتی برخی از شهرها غیر از مراکز 

استان ها نیز پذیرای گروه های موسیقی بودند. 
این اتفاق می تواند در نتیجه مهندسی تهیه کنندگان موسیقی در تشخیص نقاط 
هدف استقبال، هزینه تمام شده نسبتا کمتر در این شهرها و البته ترافیک اکران 
در تهران باشــد که به پراکندگی جغرافیایی بســیارخوبی در حوزه اجرای زنده 
تبدیل شــده اســت. شــرایط اکنون به گونه ای رقم خورده که طی ۶ ماه اخیر، 
تمامی اســتان های کشــور، از تعداد مطلوبی اجرای زنده برخوردار بوده و دیگر 
آن دورانی که در برخی استان ها، هیچ کنسرتی برگزار نمی شد، به پایان رسیده 

است.

چرخش اقتصاد موسیقی و آینده ای روشن
شــرایطی که اکنون بر فضای موسیقی کشور ســایه افکنده، قابل قیاس با مدت 
مشابه سالیان اخیر خود نیست. جو پرتحرک و پویایی بر فضای موسیقایی کشور 
حاکم اســت که طی آن هم تولیدات، آمار مطلوبی دارند و هم اجراهای زنده به 
عدد خوبی رســیده است. در چنین شرایطی، اســتقبال خوب مخاطبان سبب 
چرخش بهینه اقتصاد موســیقی می شــود که این وضعیت، هم برای گروه های 
موســیقی رضایت بخش است؛ هم دفاتر موســیقی، بهره برداری خوبی به عمل 

می آورند و هم عوامل فنی، سالن و... اشتغال زایی درستی را تجربه می کنند.
مجموع این نفرات، جامعه آماری زیادی را شــامل می شــود که علاوه بر ارتزاق، 
مســیر حرفه ای خود را دنبال می کنند و راندمان موســیقی در ســطح کلی را 
به زعم خود بالا می برند. مختصات چنین شــرایطی، وضعیــت مطلوبی را برای 
موســیقی امروز کشــور در حوزه اجرای زنده رقم زده اســت هرچه باید در این 
میان، به برخی مشــکلات نظیر نبود یک سالن اســتاندارد برای اجرای زنده در 
تمام کشــور یا مشــکلات دیگر این حوزه نیز اشــاره کنیم اما قدرمسلم آن که 
تداوم چنین شــرایطی و تلاش برای بهبود وضعیت، زمینه را به ســمتی پیش 
خواهــد برد که عــلاوه بر حفظ ثبات در حوزه اجرای زنده موســیقی، خلاهای 
موجود نیز بیشــتر به چشــم آمده و انگیزه کافی برای برطــرف کردن آنها که 
بخشــی از آن دولتــی و بخش دیگرش به بخش خصوصی مربوط می شــود، به 
 وجود بیاید. در چنین شــرایطی، آینده برای موســیقی کشور، بیش از هر زمان 

دیگری روشن است.

درخواست دختر بیتا فرهی از پزشکان ایرانی: 

تیم پزشکی تشکیل شود
دختــر بیتا فرهی از پزشــکان ایرانی برای رســیدگی به 

وضعیت درمانی مادرش درخواست کمک کرد.

مهسا قریشی در گفتگویی با ایسنا ضمن تقدیر و تشکر از 
پزشکان بیمارستان »دی« که در دو هفته اخیر تمام تلاش 
خــود را برای بهبودی مادرش بیتا فرهــی انجام داده اند، 
ادامه داد: طبق پیگیری ها من از تیم درمان، برای بهبودی 
حال مادرم باید تیم متخصص ریه تشکیل شود تا وضعیت 

ریه ایشان به سمت بهبودی برود.

مهسا قریشی گفت: من از تمامی متخصصین ریه ای ایران 
درخواســت دارم تا تیمی تشــکیل شود و هر چه زودتر ما 

بتوانیم شاهد بهبودی حال مادر باشیم.
او خاطرنشــان کرد: مادرم )بیتا فرهی( دچار بیماری قلبی 
است و مراحل درمان را سپری کرده و حالش بهبود یافته 

بود اما در هفته های اخیر دچار عفونت ریه شده است.

دختر بیتا فرهی از پیگیری محمد خزاعی رییس ســازمان 
ســینمایی و هنرمندان که پیگیــری وضعیت درمان این 

بازیگر هستند، تشکر کرد.
بیتــا فرهــی بازیگر ســینمای ایــران در فیلم هایی چون 
 هامــون، بانــو، لامینــور، کیمیــا و... بــه ایفــای نقش 

پرداخته است.


